
Protokół Nr V/2011 

 

z V sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 10 marca 2011 roku. 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 13
00 

do godziny 16
00

. 

Na ogólna liczbę 14 radnych w sesji brało udział 14 radnych, co stanowi 100%. 

W sesji udział wzięło 7  pracowników urzędu gminy, 4 zaproszonych gości oraz 11 osób 

zainteresowanych obradami. 

 

Listy obecności w załączeniu do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad V sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Zmiany organizacyjne w funkcjonowaniu Posterunku Policji i bezpieczeństwo 

mieszkańców gminy Zławieś Wielka. 

4. Informacja o funkcjonowaniu służby zdrowia  w gminie Zławieś Wielka i 

perspektywach usług medycznych na najbliższe lata, 

5. Podjęcie uchwał: 

- w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego, 

- w sprawie powołania komisji rewizyjnej, 

- w sprawie Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz 

  ochrony ofiar przemocy w rodzinie w gminie Zławieś Wielka , 

- w sprawie nadania nazw ulic w miejscowościach Czarnowo, Stary Toruń,    

  Rozgarty, 

- w sprawie Statutu Gminy Zławieś Wielka 

6. Informacja o pracy wójta między sesjami. 

7. Wolne wnioski i zapytania. 

 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad V sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

otworzyła V sesję Rady Gminy Zławieś Wielka i na podstawie listy obecności stwierdziła, że 

jest wystarczająca liczba radnych do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie powitała radnych, zaproszonych gości, pracowników urzędu gminy oraz osoby 

zainteresowane obradami. 

Poinformowała, że radni otrzymali porządek obrad wraz z materiałami na sesję. Był on 

również umieszczony na stronie internetowej.  W punkcie 5 porządku obrad dodaje się punkt 

dotyczący podjęcia uchwały zmieniającej budżet gminy na 2011 rok.  

Do porządku obrad nikt nie wniósł uwag. 

 

 

Ad. 2 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

Pani Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

poinformowała, że projekt protokołu IV sesji Rady Gminy był umieszczony na stronie 

internetowej urzędu gminy. Każdy radny mógł się z nim zapoznać. Zapytała, czy ktoś z 

radnych chciałby wnieść uwagi do protokołu. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
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Protokół IV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 3 

Zmiany organizacyjne w funkcjonowaniu Posterunku Policji i bezpieczeństwo 

mieszkańców gminy Zławieś Wielka 

 

Informację na temat zmian organizacyjnych w działalności Posterunku Policji oraz 

bezpieczeństwa mieszkańców gminy przedstawili: 

Wojciech Zacharski – komendant Komisariatu Policji w Chełmży 

Jan Czyżniewski – zastępca Komendanta Komisariatu Policji w Chełmży. 

 

Jako pierwszy głos zabrał Wojciech Zacharski - komendant Komisariatu Policji w Chełmży, 

który poinformował, że od 1 stycznia 2011 r. zmieniły się zasady funkcjonowania jednostek 

podległych Komendzie Miejskiej Policji w Toruniu. Od tego dnia przestały funkcjonować 

posterunki policji, które jako małe jednostki były mało efektywne, nie były też w stanie 

zapewnić bezpieczeństwa, ponieważ pracowały tylko na jedną zmianę. 

Policjanci Posterunku Policji w Złejwsi Wielkiej zostali włączeni w strukturę komisariatu 

Policji w Chełmży, w którym pracuje obecnie 72 funkcjonariuszy policji, w tym 30 w zespole 

patrolowo – interwencyjnym. 

Dawny posterunek funkcjonuje obecnie jak Punkt Przyjęć Interesantów w Złejwsi Wielkiej 

Komisariatu Policji w Chełmży. Punkt ten funkcjonuje w czasie, kiedy dzielnicowi pełnią 

służbę. Policjanci nie rozpoczynają pracy w Chełmży, w związku z czym praktycznie całą 

służbę pełnią w gminie. 

Komisariat Policji jest czynny całą dobę, w porze wieczorowo – nocnej wysyłane są siły 

prewencyjne i siły operacyjne. 

 

Jan Czyżniewski - zastępca Komendanta Komisariatu Policji w Chełmży 

przedstawił informację nt. nowej struktury Komendy Miejskiej Policji w Toruniu. 

Z przedstawionej informacji wynika, że do 31 grudnia ubr. Komenda Miejska Policji w 

Toruniu składała się z 4 komórek pionu kryminalnego, 4 komórek pionu prewencji, 5 

posterunków, 4 komisariatów, w tym 3 miejskich i 6 komórek organizacyjnych pionu 

logistycznego.  

Od 1 stycznia nastąpiła znaczna redukcja etatów w Komendzie Miejskiej Policji. Około 120 

etatów zostało przesuniętych do pracy w komisariatach. W komendzie zostały tylko główne 

piony. Wydział kryminalny powstał z połączenia dwóch dotychczasowych, tj. wydziału 

kryminalnego i wydziału ds. walki z przestępczością przeciwko życiu i zdrowiu oraz referat 

techniki kryminalistycznej.  Z 4 pionów prewencji zostały tylko 2, pion logistyczny został 

zmniejszony o 12 etatów. Utworzono 5 komisariatów: Komisariat  Toruń Śródmieście, gdzie 

dołożono 20 - 30 etatów, Komisariat Toruń Rubinkowo z niewielkim zwiększeniem 

zatrudnienia, Komisariat Toruń  Podgórz w niezmienionym składzie, nowy Komisariat w 

Lubiczu, obejmujący zasięgiem swojego działania gminy: Lubicz. Obrowo i Czernikowo oraz 

Komisariat w Chełmży, który będzie obsługiwał; miasto Chełmża, gminy: Chełmża, 

Łubianka, Łysomice, Zławieś Wielka. W skład Komisariatu w Chełmży wchodzą; wydział 

kryminalny, gdzie zatrudnionych jest 19 policjantów, wydział prewencji z 5 pracownikami, 

ogniwo patrolowo - interwencyjne z kierownikiem i 30 policjantami, którzy pełnią służbę 

patrolową całodobowo, 5 dyżurnych do przyjmowania zgłoszeń, zespół dzielnicowych, 

liczący 10 osób oraz zespół prezydialny, który został zwiększony o 1 etat. 

Odpowiadając na pytanie Pani przewodniczącej Rady Gminy poinformował, że w gminie 

Zławieś Wielka pracuje 2 dzielnicowych, którym przypisano odpowiednie rejony i sektory 

działania. Informacja w tej sprawie była wcześniej przekazana do urzędu gminy. 
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Wojciech Zacharski – komendant Komisariatu Policji w Chełmży 

jeżeli chodzi o poziom bezpieczeństwa to nie jesteśmy jeszcze w stanie ocenić czy będzie 

lepiej, czy gorzej. Są pewne minusy i plusy. Jeżeli chodzi o obsługę zdarzeń to sytuacja na 

pewno się poprawiła. Skrócił się czas przyjazdu patrolu na interwencję. W mieście wynosi on 

średnio ok. 6 minut, w gminach ok. 18 minut. Dzielnicowi z posterunku policji w Złejwsi 

Wielkiej  pełnią służbę tak jak dotychczas, radiowóz także pozostał do ich dyspozycji, 

podobnie jak sprzęt komputerowy. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

zapytał czy jest jakaś współpraca ze szkołami. 

 

Wojciech Zacharski - komendant Komisariatu Policji w Chełmży 

dzisiaj odbyło się spotkanie w Rzęczkowie. W komisariacie w Chełmży wydzielono specjalne 

stanowisko, na którym zatrudniony jest asystent wydziału prewencji, zajmujący się prewencją 

wśród nieletnich. W przypadku wystąpienia problemów z młodzieżą można do niego je 

zgłaszać. Przy pomocy asystenta można organizować spotkania, jednak za spotkania w 

szkołach odpowiedzialni są przede wszystkim dzielnicowi. 

 

Piotr Pawlikowski – radny 

zapytał o minusy przeprowadzonej reorganizacji policji 

 

Wojciech Zacharski - komendant Komisariatu Policji w Chełmży 

główny minus to ilość przejechanych kilometrów. Dla zapewnienia bezpieczeństwa policjanci 

wszystkich służb przejeżdżają ok. 30 000 kilometrów miesięcznie, drugi poważny minus to 

brak rozpoznania. Policjanci w tym terenie są obcy, wyraził nadzieję, że tego typu spotkania 

pozwolą na bliższą współpracę w walce z przestępczością. 

 

Mirosław Trzybiński - radny 

stwierdził, że dotychczas było trzech dzielnicowych, a teraz mamy tylko 2. Zapytał, czy 

zmiany organizacyjne wynikają z oszczędności. 

 

Wojciech Zacharski - komendant Komisariatu Policji w Chełmży 

wyjaśnił, że zgodnie ze wskaźnikami Komendy Głównej Policji na ok. 5 000 mieszkańców 

powinien być zatrudniony 1 dzielnicowy. Reorganizacja była spowodowana tym, że małe 

jednostki były niewydolne.  

 

Jarosław Karczewski - radny 

dawniej dzielnicowi zostawiali mieszkańcom ulotki z danymi kontaktowymi. Nie wszyscy 

mieszkańcy mają dostęp do Internetu, dlatego należałoby szerzej upowszechnić informację o 

tym, kto jest dzielnicowym na danym terenie. 

 

Wojciech Zacharski - komendant Komisariatu Policji w Chełmży 

Uzyskaliśmy obietnicę od pana wójta, że w najbliższej gazetce gminnej będzie umieszczona 

informacja o podziale gminy na rejony z danymi dzielnicowych i numerami ich telefonów. 
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Jan Czyżniewski - zastępca Komendanta Komisariatu Policji w Chełmży 

dodał, że na stronie internetowej Komendy Miejskiej Policji w Toruniu są umieszczone 

wszystkie dane dot. dzielnicowych. 

Jan Surdyka - wójt 

zapytał, czy w związku z reorganizacją zwiększyła się ilość środków na działania policji 

 

Wojciech Zacharski - komendant Komisariatu Policji w Chełmży 

wyjaśnił, że komisariat otrzymał 4 dodatkowe radiowozy oznakowane, sprzęt komputerowy 

po likwidowanych oddziałach w Toruniu, sprzęt łączności, sprzęt uzbrojenia w postaci 

kamizelek kuloodpornych, sprzęt informatyczny oraz 2 radiowozy nieoznakowane. 

Dodał, że w związku ze zwiększeniem zatrudnienia w komisariacie brakuje pomieszczeń. 

Rozpoczęto modernizację strychu, zostało już niewiele do zrobienia. Dzięki temu powstanie 

szatnia i pomieszczenia dla dochodzeniowców. Złożył już stosowne pismo do pana wójta z 

prośbą o dofinansowanie prac, licząc na pozytywne jego załatwienie. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca rady gminy 

poprosiła, aby na stronie internetowej i tablicy ogłoszeń umieszczono informację o rejonach 

działania dzielnicowych i ich numerach telefonów. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

poinformowała, że informacja jest już umieszczona na tablicy ogłoszeń, otrzymali ją także 

sołtysi. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca rady gminy 

zapytała do jakich celów wykorzystywany będzie budynek dotychczasowego posterunku w 

Złejwsi Wielkiej. 

 

Wojciech Zacharski - komendant Komisariatu Policji w Chełmży 

budynek ten zmienił tylko nazwę, nadal tam pracują policjanci, zamiast posterunek policji w 

Złejwsi Wielkiej jest to punkt przyjęć interesantów. 

Odpowiadając na pytanie radnego Mirosława Trzybińskiego wyjaśnił, że komisariat w 

Chełmży jest czynny całą dobę, natomiast punkt przyjęć w Złejwsi Wielkiej w czasie służby 

dzielnicowych. Zastrzegł jednak, że dzielnicowi powinni pracować głównie w terenie, dlatego 

w budynku powinni przebywać  nie dłużej niż godzinę w ciągu dnia. Najlepiej z 

dzielnicowymi kontaktować się telefonicznie i umówić się na konkretną godzinę. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca rady gminy 

Na dzisiaj temat jest już wyczerpany. Za około rok będzie można ocenić czy reorganizacja 

przyniosła oczekiwane efekty i wtedy ponownie się spotkamy w celu przeanalizowania 

danych dotyczących przestępczości. 

Podziękowała za szerokie przedstawienie tematu. 

 

Wojciech Zacharski - komendant Komisariatu Policji w Chełmży 

Podziękował za zaproszenie, zaproponował zgłaszanie do policji wszelkich problemów, także 

tych okołopolicyjnych związanych na przykład z przemocą domową. 
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Małgorzata Kutnik - przewodnicząca rady gminy 

poinformowała, że powinniśmy przejść do punktu 4 porządku obrad. Nie ma jednak jeszcze 

dra Wawrzeńczyka, który miał przedstawić temat funkcjonowania służby zdrowia. 

Wyjaśnimy, czy pan dyrektor dojedzie.  

Zaproponowała, aby w tej chwili zabrał głos p. Przemysław Przybylski – radny Sejmiku 

Województwa Kujawsko – Pomorskiego. 

 

Przemysław Przybylski – radny sejmiku województwa 

Minęło już pół roku od zaprzysiężenia rady. Nowy wójt i nowa rada podejmują wiele 

inwestycji. Dwa tygodnie temu p. wójt Jan Surdyka poprosił go o pomoc w sprawie 

pozyskania środków na przepompownię w Czarnowie. Jest to bardzo ważna kwestia, 

zwłaszcza w obliczu występujących w naszym kraju kataklizmów, jakim jest powódź. Podjął 

rozmowy z panem Marszałkiem oraz z p. dyrektorem Franciszkiem Złotnikiewiczem. Pan 

Marszałek jest pozytywnie nastawiony do tego tematu, jednak p. dyrektor Złotnikiewicz 

uważa, że zabezpieczenie przed powodzią jest zadaniem gminy. Stwierdził, że nie zgadza się 

z ta opinią, ponieważ dla gminy jest to bardzo duży wydatek, dlatego jeszcze raz będzie 

prowadził rozmowy z p. marszałkiem. Na pewno drogi i wodociągi są ważne, jednak jeżeli 

cierpi człowiek, który może stracić cały dobytek, to warto żeby Marszałek i jego służby 

wspomogły działania gminy, nawet gdy przepisy wskazują, że jest to w obrębie finansowania 

gminy. 

Na ostatnim posiedzeniu Komisji p. Franciszek Złotnikiewicz referował temat zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego. Z przedstawionej przez niego informacji wynika, że w budżecie na 

ten rok jest zabezpieczone 16 mln złotych na poprawienie infrastruktury wałowej. Na odcinku 

2,6 km ma być wykonana modernizacja. Dodał, że w wyniku przeprowadzonej przez niego 

lustracji okazało się, że zbyt blisko wałów są dokonywane podorywki. Nie są zachowane 

minimalne odległości 4 m od wałów, co grozi tym, że podczas powodzi będą one 

przepuszczały wodę. Zobowiązał p. dyrektora Złotnikiewicza, aby jeszcze raz dokonać 

inwentaryzacji wałów, która, jak się okazało, była zrobiona zbyt pobieżnie. Wg p. 

Złotnikiewicza część rowów melioracyjnych nie jest właściwie utrzymana, co powoduje zły 

odbiór wody przez glebę. Zapewnił, że będzie monitorował jak zabezpieczenie wału 

realizowane jest przez służby pana Marszałka.  

Zwrócił uwagę, że w zeszłym roku nie wszystkie środki unijne były wykorzystane, zarówno 

te na projekty twarde jak i miękkie. Należy dążyć do tego, aby także w naszej gminie 

beneficjentami było więcej podmiotów indywidualnych. Procedury są co prawda 

skomplikowane, ale po to jest biuro prawne i biuro informacyjne, aby to ułatwić. 

Na ostatnim posiedzeniu p. dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy relacjonował także, że o 

ile w miastach duża ilość beneficjentów zwróciła się o przyznanie dotacji na rozpoczęcie 

małej przedsiębiorczości, to gorzej jest z mieszkańcami wsi. Przypomniał, że dotacja z 

Powiatowego Urzędu Pracy wynosi 15 000,- zł, z Wojewódzkiego Urzędu Pracy 40 000,- zł. 

Firmę należy prowadzić przez minimum rok. Podkreślił, że warto zadbać o te pieniądze, 

zwłaszcza w kontekście narastającej biedy, a także mozliwości zmniejszenia bezrobocia. 

Zapewnił, że w miarę możliwości, służy wszystkim pomocą.  

Poinformował, że mieszkańcy naszej gminy będą objęci opieką nocną i świąteczną przez 

CITOMED, a nie jak dotychczas przez stację pogotowia ratunkowego. CITOMED jest 

lecznicą bardzo dobrze wyposażoną.  Posiada sprzęt, którego nie ma np. szpital wojewódzki. 

Podziękował za zaproszenie i zapewnił o chęci niesienia pomocy w każdej sprawie. 

 

Piotr Pawlikowski – radny 

przedstawił problem, z jakim spotkał się osobiście. Gdy jego dziecko zachorowało i okazało 

się, że powinno być hospitalizowane, w szpitalu dziecięcym w Toruniu próbowano odmówić 
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jego przyjęcia, twierdząc, że skoro podlegamy pod MEDIC,  to szpital w Bydgoszczy 

powinien je przyjąć. Zapytał czy tak powinna wyglądać kolej rzeczy i jak to dzisiaj wygląda. 

 

Przemysław Przybylski – radny sejmiku województwa 

kategorycznie stwierdził, że nie ma rejonizacji przy przyjęciach do szpitala. Nawiązał do 

poprzedniej swojej wypowiedzi i wyjaśnił, że opiekę nocną, tj w godzinach od 18.00 do 8.00 i 

świąteczną będzie sprawowała lecznica CITOMED, gdzie pełnione są dyżury: internistyczny. 

pediatryczny i kardiologiczny. 

 

Piotr Pawlikowski – radny  

w poprzednim układzie musieliśmy po pomoc ambulatoryjną jechać do MEDIC`a w 

Bydgoszczy. 

 

Przemysław Przybylski  – radny sejmiku województwa 

takiej sytuacji na pewno teraz nie będzie. CITOMED będzie świadczył usługi opieki nocnej i 

świątecznej. MEDIC jest zobowiązany do pełnienia dziennej opieki zdrowotnej. Dodał, że w 

przypadku wystąpienia zagrożenia życia, np. wylewu, zawału, utraty przytomności w dalszym 

ciągu wzywamy pogotowie ratunkowe. 

Jeszcze raz podziękował za zaproszenie i podał swój numer telefonu – 504 01 88 44. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca rady gminy 

wyraziła zadowolenie, że sprawy naszej gminy omawiane są w Sejmiku Województwa. 

Wspólnie z radnymi powiatu i województwa musimy rozwiązać problem 

przeciwpowodziowy. Powinniśmy podjąć wspólne działania. WZIR we Włocławku zaczął się 

już interesować, twierdząc chociażby, że wał jest w dobrym stanie. Należy, w trybie pilnym, 

wystosować pisma do wszystkich użytkowników gruntów przy wale. Na razie mogłyby być 

to pisma ostrzegawcze, a później należy wyciągnąć konsekwencje. Poprosiła p. wójta o 

informowanie rady o stanie zaawansowania prac. 

Ponieważ nie przybył p. Wawrzeńczyk, który miał referować punkt 4 porządku obrad o godz. 

13
55

 ogłosiła 5 minut przerwy, aby sprawdzić, czy ktoś z przedstawicieli służby zdrowia 

dotrze na dzisiejszą sesję. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

o godz. 14
00

 wznowiła obrady V sesji Rady Gminy. Poinformowała zebranych, że zaproszony 

przez nią p. dyrektor Wawrzeńczyk  nie będzie uczestniczył w obradach sesji. Na temat 

służby zdrowia należ porozmawiać, ponieważ jej stan nie jest zadawalający dla naszych 

mieszkańców.  Zostały już podjęte pewne działania przez p. wójta i pracowników urzędu, 

gdyż w obecnej kadencji można było dotrzeć  do umowy zawartej z firmą MEDIC. Umowa ta 

jest bardzo lakoniczna. Z materiałów, wynika, że do umowy powinno być 6 załączników. Jest 

tylko jeden. Pozostałych dokumentów nie ma. Trudno więc ocenić, kto jest winien zaistniałej 

sytuacji. W związku z nieobecnością p. Wawrzeńczyka, który mógłby przedstawić swoje 

stanowisko, poprosiła p. Krzysztofa Raka o przybliżenie, sygnalizacyjnie,  pewnych kwestii 

w tej sprawie 

 

Krzysztof Rak  - asystent  

stwierdził, że miał nadzieję, że będzie mógł się odnieść do tego, co p. dyrektor Wawrzeńczyk 

powiedział na spotkaniu w dniu 25 lutego 2011 r. Podczas tego spotkania p. Wawrzeńczyk 

przedstawił dość czarną wizję funkcjonowania służby zdrowia. Wg jego relacji od czerwca 

zajdą kolejne, wprowadzane  przez NFZ , zmiany, w wyniku czego usługi medyczne mogą 
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być świadczone na jeszcze niższym poziomie. Zmiany te miały dotyczyć również opieki 

świątecznej i nocnej. W ośrodkach zdrowia pojawiła się informacja o możliwości 

skorzystania z tej formy opieki, jednak pan doktor wymienił w niej tylko 2 ośrodki zdrowia: 

przychodnię przy ul. Podgórskiej w Toruniu i w Bydgoszczy przy  ul. Chodkieiwcza. Zgodnie 

z wytycznymi NFZ od 1 marca br. pacjent, który będzie chciał skorzystać z nocnej lub 

świątecznej opieki medycznej może udać się dowolnej przychodni świadczącej tego typu 

usługi. Wykaz tych przychodni NFZ opublikował na stronie internetowej, z prośbą, aby tę 

listę umieścić w ośrodkach. Najbliższe dla naszej gminy przychodnie to: w Bydgoszczy -  

NZOZ „Zdrowie dla Ciebie” przy ul. Witkiewicza 1 w Fordonie i NZOZ „Zdrowie dla 

Ciebie” przy ul. Królowej Jadwigi 16, w Toruniu – Specjalistyczne Przychodnie Medycyny 

Rodzinnej  przy ul. Podgórskiej 24a oraz CITOMED przy ul. Skłodowskiej – Curie73  i przy 

ul. Tuwima 9. Do tych przychodni możemy się udać jeżeli chcemy skorzystać z opieki 

świątecznej i nocnej. Jeżeli pacjent nie może sam dojechać to właściwym dla nas jest 

CITOMED, gdzie należy zgłaszać konieczność przyjazdu lekarza.  

Pan doktor nie wywiesił też  informacji, z której wynikałoby w jakich sytuacjach możemy 

skorzystać  z opieki nocnej i świątecznej, a w jakich sytuacjach właściwe jest pogotowie. 

Pan Wawrzeńczyk podczas spotkania w lutym wprowadził p. wójta w błąd, mówiąc 

nieprawdę. Wg p. doktora, aby w ośrodku w Złejwsi Wielkiej mogła funkcjonować poradnia 

ginekologiczna, konieczne jest posiadanie pracowni rentgenowskiej. Z informacji uzyskanych 

od pracownika NFZ wynika, że takiego obowiązku nie ma. Sprawy te regulują przepisy 

rozporządzenia Ministra Zdrowia o świadczeniach gwarantowanych w zakresie poradni 

specjalistycznych, zgodnie z którymi  dla funkcjonowania  poradni ginekologicznej konieczne 

jest zatrudnienie lekarza specjalisty położnictwa i ginekologii lub ginekologii onkologicznej 

lub lekarza w trakcie specjalizacji z położnictwa i ginekologii lub ginekologii onkologicznej 

lub lekarza ze specjalizacją I stopnia w zakresie położnictwa i ginekologii, natomiast w 

zakresie sprzętu w miejscu udzielania świadczeń powinny znajdować się: zestaw do pobrania 

materiału do badań cytologicznych oraz detektor tętna płodu. Natomiast aparat rentgenowski, 

usg, aparat do mammografii, krioterapii może być w innym miejscu. Usługi te, na podstawie 

umowy może świadczyć podwykonawca, który również musi zawrzeć umowę z NFZ. 

Pan doktor Wawrzeńczyk twierdził, że NFZ nie zawarł z nim kontraktu na poradnię 

ginekologiczną ze względu na brak pracowni rentgenowskiej. Tymczasem z uzyskanych 

informacji wynika, że p. doktor występował co prawda z wnioskiem o utworzenie tego typu 

poradni specjalistycznej, jednak przegrał konkurs ze względu na to, że wnioskował tylko o 4 

godziny tygodniowo. Cztery godziny tygodniowo to zbyt krótki czas na przyjmowanie 

pacjentek. Nie chodziło tu więc o brak pracowni rentgenowskiej. 

Z § uchwały Nr XIV/70/2008 z dnia 5 lutego 2008 r. w sprawie  likwidacji Gminnego 

Ośrodka Zdrowia w Złejwsi Wielkiej wynika, że „osobom dotychczas korzystającym ze 

świadczeń zdrowotnych likwidowanego ośrodka zapewnia się nieprzerwanie i bez istotnego 

ograniczenia  dostępności, warunków udzielania i jakości, poszczególne rodzaje usług 

medycznych, które będą świadczone przez MEDIC sp. z o. o. Niepubliczny Zakład Opieki 

Zdrowotnej w Bydgoszczy”.  Zapewnienia p. dyrektora, jakie składał wcześniej na 

posiedzeniach komisji, czy sesjach, mają się nijak do rzeczywistości, czego potwierdzeniem 

jest brak tej poradni specjalistycznej. 

  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca rady gminy 

dyskutowanie na ten temat dzisiaj jest zbędne. Nie powinno się szukać winnego zaistniałej 

sytuacji, bo tak byłoby najprościej. Zaproponowała, żeby podjąć wspólne działania 

prowadzące do tego, aby służba zdrowia funkcjonowała tak jak tego oczekiwaliśmy i jak 

wynika to z zapisów przytoczonej wcześniej uchwały. 
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Andrzej Pyzik - radny 

poprosił, aby radca prawny wypowiedziała się, co do możliwości rozwiązania umowy z firmą 

MEDIC. 

 

Anna Zdziubany – radca prawny  

wyjaśniła, że nie jest w stanie w tym momencie odpowiedzieć na to pytanie. Do tego 

potrzebna jest umowa i uchwała o likwidacji ośrodka zdrowia. 

 

Katarzyna Rezmer – radna  

zapytała radcę prawnego, czy znana jej była treść tej umowy 

 

Anna Zdziubany – radca prawny 

treść tej umowy częściowo była jej znana. Z materiałów, które dzisiaj otrzymała wynika, że 

do umowy powinno być sześć załączników, a jest tylko jeden. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

poprosiła p. wójta, aby odniósł się do omawianych zagadnień 

 

Jan Surdyka - wójt 

potwierdził fakty, które przedstawił p. Rak. Dodał, że p. Wawrzeńczyk próbuje rozwiązać 

problem, przyjmując zapisy naszych mieszkańców do specjalistów w MEDIC`u. Pierwszy 

wyjazd odbył się we wtorek, kolejna grupa wyjechała dzisiaj.  

Poprosił p. Tadeusza Smarza – radnego powiatu toruńskiego i wójta poprzedniej kadencji o 

przybliżenie okoliczności, w jakich była zawarta umowa i o wyjaśnienie przyczyny braku 

załączników. Wyjaśnienie tych spraw może dać gminie dodatkowe argumenty w prowadzeniu 

rozmów z dyrektorem Wawrzeńczykiem. 

 

Tadeusz Smarz – radny powiatu toruńskiego 

wyjaśnił, że zgodnie z ogólnymi ramami umowy gmina wydzierżawiła firmie MEDIC 

pomieszczenia, a ta miała zapewnić opiekę medyczną naszym mieszkańcom. Taka był główna 

intencja podejmowanych działań. Do umowy nie było załącznika określającego pierwotną 

wartość budynków. Nie jest w stanie nic więcej w tej sprawie powiedzieć. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

stwierdziła, że nie można dzisiaj rozstrzygnąć tego problemu. Dodatkowo przeszkadza w tym 

brak kompletu dokumentów. Nasza intencja jest zbieżna z intencją p. byłego wójta Smarza. 

 

Jan Surdyka - wójt 

zaproponował, aby p. Wawrzeńczyk przedstawił swój egzemplarz umowy, może do niego 

załączone są wszystkie załączniki. Należy wystąpić do p. dyrektora na piśmie z takim 

żądaniem. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

temat należy rozpocząć od podstaw, nie można było przedyskutować dzisiaj tej kwestii. 

Sprawa jest otwarta, pan wójt będzie podejmował kolejne stanowcze działania, o których 

będzie informowana rada gminy.  
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Jerzy Dudzic - radny 

stwierdził, że należy wyznaczyć konkretny termin do załatwienia tej sprawy. Jeśli nie uda się 

w pierwszym, to należy wyznaczyć kolejny, tak żeby to było jasno określone. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

p. wójt na pewno wystąpi na piśmie do p. Wawrzeńczyka i podejmie konkretne działanie, 

umowa zostanie ponownie przeanalizowana oraz podjęte zostaną próby dotarcia do 

załączników. Zapytała radnego Smarza czy te załączniki zostały faktycznie sporządzone. 

 

Tadeusz Smarz – radny powiatu toruńskiego, 

odpowiedział, że na pewno nie było załącznika dotyczącego wyceny budynków. Ponieważ p. 

Wawrzeńczyk deklarował przeprowadzenie remontów w jego interesie było, aby udowodnić, 

w przypadku zerwania umowy, czy wykupu, jakie koszty poniósł. Zaproponował, żeby p. 

wójt pojechał do p. Wawrzeńczyka, skoro on nie chce przyjechać do nas. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

zapytała p. Tadeusza Smarza u kogo w urzędzie powinny być przechowywane umowy. 

 

Tadeusz Smarz – radny powiatu toruńskiego 

wyjaśnił, że powinny być u p. sekretarz, chociaż nie ma pewności. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

odpowiedziała, że umowa jest przechowywana u p. Piotrowskiej. 

 

Jerzy Dudzic - radny 

zapytał czy w umowie jest określona konkretna liczba załączników i czy te załączniki 

mogłyby być niekorzystne dla p. Wawrzeńczyka czy może dla gminy. Jeżeli są jakieś 

problemy z uzyskaniem jakichś dokumentów, to odpowiednie organy mogą ich zażądać. 

 

Piotr Pawlikowski – radny  

poprosił, o ile jest to możliwe, o odczytanie umowy z MEDIC`em 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

stwierdziła, że poprzednia rada wielokrotnie zwracała się z prośbą o udostępnienie treści tej 

umowy, jednak nigdy jej nie otrzymała. Poprosiła o odczytanie umowy. 

 

Krzysztof Rak – asystent  

Odczytał treść umowy wraz z załącznikiem nr 1. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

zaproponowała, aby powołać trzyosobową komisję, która by wspólnie z p. wójtem prowadziła 

rozmowy  z p. Wawrzeńczykiem. Poprosiła o zgłaszanie kandydatur. 

 

Piotr Pawlikowski - radny 

zaproponował p. Andrzeja Pyzika 
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Andrzej Pyzik - radny 

stwierdził, że gdyby nie było więcej chętnych to wyraża zgodę na pracę w komisji. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

poprosiła o osobiste zgłaszania się do komisji 

 

Jarosław Karczewski - radny 

zgłosił p. Jerzego Dudzica 

 

Jerzy Dudzic - radny 

nie wyraził zgody na pracę w komisji 

 

Piotr Pawlikowski - radny 

zgłosił p. Katarzynę Rezmer 

 

Katarzyna Rezmer - radna 

wyraziła zgodę, stwierdzając jednocześnie, że śmiesznym jest wyrażanie troski o działanie 

służby zdrowia, nie włączając się jednocześnie w pracę w komisji. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

stwierdziła, że w skład komisji weszli: radna Katarzyna Rezmer i radny Andrzej Pyzik. 

Zadeklarowała swój aktywny udział w prowadzeniu sprawy.  

 

 

Ad. 5 

Podjęcie uchwał 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła radnych o ponumerowanie projektów uchwał w następujący sposób: 

numer 1 – uchwała o wygaśnięciu mandatu radnego, 

numer 2 – w sprawie powołania Komisji rewizyjnej 

numer 3 – w sprawie Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

numer 4 – w sprawie nadania nazw ulic w Czarnowie, Starym Toruniu i Rozgartach 

numer 5 -  uchwała budżetowa 

numer 6 – statut gminy Zławieś Wielka. 

Omawiając projekt uchwały numer 1 stwierdziła, że temat wygaśnięcia mandatu był szeroko 

omawiany na wspólnym posiedzeniu rady gminy. Radny Krzysztof Rak złożył rezygnację z 

funkcji radnego w związku z jego powołaniem na asystenta p. wójta. Podjecie uchwały w 

sprawie wygaśnięcia mandatu umożliwi podjęcie przez Urząd Wojewódzki dalszych działań, 

prowadzących do przeprowadzenia wyborów uzupełniających. 

Ponieważ nikt nie zabrał głosu odczytała projekt uchwały. 

 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie  

uchwałę Nr V/13/2011 

w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego. 
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Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

wyjaśniła, że do projektu statutu, uchwalonego w styczniu br., prawnicy urzędu 

wojewódzkiego wnieśli uwagi, które uniemożliwiają jego wejście w życie. Ponieważ w 

niedługim czasie należy podjąć procedurę udzielenia absolutorium konieczne jest powołanie 

komisji rewizyjnej w oparciu o poprzedni statut. 

Poprosiła o zgłaszanie kandydatur do komisji rewizyjnej, w skład której powinno wejść 3 

radnych. 

 

Piotr Pawlikowski - radny 

zgłosił kandydaturę p. Andrzeja Pyzika 

 

Teresa Balicka - radna 

zgłosiła kandydaturę p. Heleny Przekwas 

 

Bogdan Pawłowski - radny 

zgłosił kandydaturę p. Katarzyny Rezmer 

 

Jerzy Dudzic - radny 

zaproponował kandydaturę Jarosława Karczewskiego 

 

Wszyscy zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

wyjaśniła, że głosowanie odbędzie się w sposób jawny. Każdy z radnych posiada 3 głosy, 

czyli 3 razy może podnieść rękę. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania kandydaci otrzymali następująca liczbę głosów; 

Andrzej Pyzik – 12 głosów 

Helena Przekwas – 12 głosów 

Katarzyna Rezmer –  11 głosów 

Jarosław Karczewski -  5 głosów 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

poinformowała, że w skład komisji rewizyjnej weszli: 

Andrzej Pyzik, 

Helena Przekwas 

Katarzyna Rezmer. 

W celu umożliwienia komisji ukonstytuowania się o godz. 14
45

 ogłosiła   przerwę w 

obradach, przypominając o konieczności wybrania przewodniczącego i 

wiceprzewodniczącego komisji. 

 

O godzinie 14
50

 wznowiła obrady sesji. 

 

Andrzej Pyzik - radny 

poinformował, że został przewodniczącym Komisji Rewizyjnej, natomiast zastępcą komisji p. 

Katarzyna Rezmer. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

odczytała projekt uchwały. 



 12 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie  

uchwałę Nr V/14/2011 

w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

poprosiła p. kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej o omówienie projektu 

uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Zławieś Wielka 

 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

stwierdziła, że projekt ten był omawiany na wspólnym posiedzeniu rady gminy. Obowiązek 

uchwalenia programu i utworzenia systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie wynika z 

ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. Realizacja programu będzie prowadzona w 

oparciu o współpracę różnych służb, takich jak: pomoc społeczna, gminna komisja 

rozwiązywania problemów alkoholowych, służba zdrowia, policja, kuratorzy zawodowi.  

W stosunku do projektu uchwały przedstawionego na poprzednim spotkaniu wprowadzono 

zmianę polegającą na wykreśleniu § 3. Paragraf ten obejmował zagadnienia uregulowane w 

ustawie, zbędne jest więc ich powielanie w uchwale. Wykreślenie § 3 spowoduje zmianę 

numeracji kolejnych. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

odczytała projekt uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie  

uchwałę Nr V/15/2011 

w sprawie Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony 

ofiar przemocy w rodzinie w gminie Zławieś Wielka. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

odczytała projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowościach Czarnowo, Stary 

Toruń i Rozgarty.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie  

uchwałę Nr V/16/2011 

w sprawie nadania nazw ulic w miejscowościach Czarnowo, Stary Toruń i Rozgarty 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

poprosiła panią skarbnik o omówienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

przedstawiła informację o zmianach w budżecie gminy – zgodnie z treścią uzasadnienia do 

uchwały 

 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego rady gminy 

odczytał projekt uchwały  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie  

uchwałę Nr V/17/2011 

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2011 rok 
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Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

odczytała projekt uchwały w sprawie Statutu Gminy Zławieś Wielka 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie  

uchwałę Nr V/18/2011 

w sprawie Statutu Gminy Zławieś Wielka 

 

Ad. 6 

Informacja o pracy wójta między sesjami 

 

Jan Surdyka - wójt 

przedstawił informację o pracy wójta między sesjami. Informacja w załączeniu do protokołu. 

 

Andrzej Pyzik - radny 

zapytał p. wójta, czy na zebraniach wiejskich zgłaszano jakieś pomysły na rozwój wsi,  

zapotrzebowanie na rozbudowę, czy inne działania na okres roczny, czy też dłuższy 

 

Piotr Pawlikowski - radny 

zapytał, co wynikło ze spotkania z panem nadleśniczym i jak p. wójt zapatruje się na dalszą 

współpracę z Caritasem 

 

Mirosław Trzybiński - radny 

zapytał o możliwość otworzenia kasy w urzędzie gminy 

 

Jan Surdyka - wójt 

ustosunkował się do zadanych pytań i tak: 

- podczas spotkania z nadleśniczym w sprawie nabycia przez gminę gruntów leśnych przy 

urzędzie gminy przedstawiono niekorzystną dla gminy propozycję zamiany gruntów. W 

związku z powyższym ustalono, że podjęta zostanie próba przejęcia gruntów na podstawie 

specustawy. W imieniu gminy z takim wnioskiem wystąpi Zarząd Dróg Wojewódzkich.  

- spotkanie z dyrektorem Adamowiczem dotyczyło spraw bardzo ogólnych, Dyrektor 

zaproponował także przekazywanie darów dla mieszkańców naszej gminy, 

- na dzisiaj nie podjęto jeszcze ostatecznej decyzji o otwarciu kasy w urzędzie. Będą 

prowadzone konsultacje w tej sprawie, jednak nawet, gdy kasa zostanie przywrócona, będzie 

ona działała w ograniczonym zakresie, np. dokonanie drobnych wpłat, wypłata zasiłków 

pozostałaby w banku, 

- na zebraniach poruszano wiele tematów, od tych mniej ważnych do np. budowy kanalizacji. 

Troska o majątek wspólny jest duża. Wiele spraw mogłoby być załatwionych na miejscu, bez 

udziału gminy, wystarczyłoby trochę ludzkiego podejścia do sprawy. 

 

Mirosław Trzybuński - radny  

poprosił o więcej informacji na temat punktów przedszkolnych 

 

Jan Surdyka - wójt 

punkty przedszkolne finansowane są dotychczas z funduszy unijnych i działają 3,5 godziny 

dziennie. W związku  z brakiem możliwości pozyskania środków z tych źródeł p. Żyłkowski 
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wystąpił o to, aby gmina przejęła na siebie ich finansowanie. Jeśli rada na to pozwoli, 

chciałby, aby te punkty nadal funkcjonowały. Dodał, że przedszkole w Złejwsi Małej, jak 

zaplanował poprzedni wójt, będzie rozbudowywane.  

Sceptycznie odniósł się do prywatnych działań mieszkańców gminy, dotyczących budowy 

przedszkoli w gminie. Najprawdopodobniej nie będzie dofinansowania na ten cel. Sprawa 

przedszkoli była często poruszana na zebraniach wiejskich. Aby rozwiązać problem 

przedszkola w Górsku prowadzone jest rozpoznanie dotyczące możliwości jego otwarcia w 

budowanym ośrodku kultury. Jeżeli tylko spełnimy warunki formalne otworzymy tam punkt 

przedszkolny.  

 

Andrzej Pyzik - radny 

zapytał czy w związku z zamiarem likwidacji oczyszczalni w Górsku podjęto już działania 

zmierzające do opracowania projektu wykonania połączenia Górska z Toruniem 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

na dzisiaj podpisano umowę z firmą PROEKO na opracowanie dokumentacji. Geodeta 

przygotowuje podkłady geodezyjne na całej długości odcinka, wynoszącego ok. 7 km sieci, 

przeprowadzonej ul. Nadwiślańską. Prowadzone są rozmowy z firmą MARBUD w sprawie 

przejęcia ścieków  z osiedla, które powstanie w Górsku. 

 

 

Ad. 7 

Wolne wnioski i zapytania 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

poinformowała, że 15 lutego br.  utworzono klub radnych NOWY CZAS, którego została 

przewodniczącą. 

Odczytała pismo z Gminnego Ośrodka Kultury w Złejwsi Małej dot. sukcesu 

Antydepresyjnego Teatru ze Złejwsi Małej w ogólnopolskim konkursie Młode Talenty. 

Wyraziła zadowolenie, że nasz teatr został tak wysoko wyróżniony. 

Przypomniała o uroczystej mszy, w dniu 13 marca, w intencji żużlowców. 

 

Tadeusz Smarz – radny powiatu toruńskiego 

stwierdził, że działania rady powiatu są zupełnie inne niż obszar działania w gminie. Tam jest 

polityczny rozkład sił, przede wszystkim tematyka jest bardziej przyziemna.  

Zauważa ciążenie powiatu i środków w kierunku Chełmży. Radni rady gminy na pewno mają 

większą satysfakcję, ponieważ tu mówi się o tematach bliższych mieszkańcom. Dodał, że 

budżet powiatu wynosi 86 mln zł po stronie dochodów, 88 mln po stronie wydatków, deficyt 

wynosi 2,6 mln. Jest też zadłużenie. Odnosząc się do informacji, jakie uzyskuje od 

mieszkańców, poprosił radę, aby nie robić problemu z aktualnego zadłużenia naszej gminy. 

Nie ma chyba gminy w województwie, która nie byłaby zadłużona. Wyraził zadowolenie, że 

cel obrany jest realizowany przez radę gminy. Zadeklarował chęć udziału w kolejnych sesjach 

rady gminy. 

Przekazał, że jest bardzo niezadowolony z działania zespołu zarządzania kryzysowego w 

powiecie. Działania przeciwdziałające powodzi są ślamazarne, mało optymistyczne. 

Krytycznie ocenił powołanie p. Złotnikiewicza na stanowisko dyrektora w zastępstwie dyr. 

Wilmanowicza..  
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Mirosław Kostemski –sołtys sołectwa Zarośle Cienkie 

poprosił o wyjaśnienie nieporozumienia związanego z badaniami dla kobiet. Przy 

przekazywaniu okólników kobiety informowały, że mają już zaproszenia. 

 

Jan Surdyka - wójt 

nie ma tu niczyjej winy. Badania mammograficzne były przeprowadzane przez dwie firmy, a 

ich działania zbiegły się w czasie. 

 

Krzysztof Rak - asystent 

dodał, że jedna z firm tylko zawiadomiła nas o przeprowadzeniu badań, we własnym  zakresie 

wysłała indywidualne zaproszenia do kobiet. Natomiast w dniach 28 lutego – 4 marca br. 

specjaliści Centrum Onkologii w Bydgoszczy, w porozumieniu z urzędem, wykonywali 

badania specjalistyczne. Z badań tych skorzystało 175 kobiet, w tym 105 z badań 

mammograficznych i 70 z badań cytologicznych. W okresie od 21 do 22 lutego br. firma 

FADO z Gdyni wykonała badania mammograficzne u 167 kobiet. 

 

Jan Walter – sołtys sołectwa Pędzewo 

poruszył temat strażnic przy wałach, które zostały zlikwidowane. Zaproponował, aby dla osób 

pełniących dyżury na wałach zastępczo zakupić chociaż jakiś barakowóz. Dałoby to im 

możliwość schronienia się przed zimnem, czy wypicia gorącej herbaty. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

strażnice zostały zdemontowane kilka lat temu ze względu na ich zły stan techniczny. W 

ostatnim czasie patrole wałów prowadzą głównie strażacy z ochotniczych straży pożarnych, 

którzy posiadają środki łączności i odpowiednio wyposażone samochody. Na wypadek 

powodzi dysponujemy jednym barakowozem na kołach, który w razie potrzeby można 

wykorzystać. Na dzisiaj nie planuje się innych zakupów. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

stwierdziła, że wniosek p. Waltera jest bardzo słuszny. W czasie ostatniej powodzi wszyscy 

mieszkańcy bardzo aktywnie włączyli się w akcję patrolowania wałów. 

 

Jan Walter – sołtys sołectwa Pędzewo 

zaproponował, aby zostawić przy wale 10-metrowy pas wolny także od strony Wisły, gdzie są 

krzewy i drzewa. Umożliwiłoby to łatwą obserwację, czy nie ma podkopów. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

poinformował, że podczas posiedzenia powiatowego sztabu kryzysowego, które odbyło się po 

ubiegłorocznej powodzi, zgłosił konieczność zobowiązania Wojewódzkiego Zarządu 

Melioracji do skontrolowania upraw przy stopie wału na odcinku od Starego Torunia do 

Czarnowa.  

Realizując wnioski z zebrań wiejskich wystąpiono do  Wojewódzkiego Zarządu Melioracji 

jako instytucji odpowiedzialnej za utrzymanie wałów o dokonanie jego przeglądu. We 

własnym zakresie także dokonujemy takich przeglądów i samodzielnie usuwamy stwierdzone 

uszkodzenia. 

 

 

 



 16 

Andrzej Pyzik - radny 

stwierdził, że przy jego gruntach wał jest zarośnięty nie tylko krzewami, ale nawet drzewami. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

zaproponowała, aby zorganizować spotkanie przedstawicieli wszystkich instytucji 

odpowiedzialnych za utrzymanie i pielęgnację wału. Może wtedy łatwiej byłoby wyciągnąć 

jakieś konsekwencje w stosunku do rolników, którzy nie przestrzegają przepisu o 

pozostawieniu od stopy wału 3-metrowego pasa wolnego od upraw. 

 

Andrzej Pyzik - radny 

dodał, że w odległości 4 metrów od wału jest bardzo głębokie oczko wodne, co stanowi 

naprawdę duże zagrożenie. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

stwierdziła, że do tematu zabezpieczenia wałów na pewno jeszcze nie raz wrócimy. 

 

Mirosław Kostemski – sołtys sołectwa Zarośle Cienkie 

zgłosił konieczność wykonania barierek na kanale k. p. Wiśniewskiego w Zaroślu Cienkim. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

poprosiła radnych o szczegółowe zapoznanie się z otrzymanymi materiałami dotyczącymi 

analizy gospodarki wodno - kanalizacyjnej, ponieważ ten temat będzie, podobnie jak temat 

służby zdrowia, priorytetem dla najbliższych działań rady gminy, łącznie z opracowaniem 

programu naprawczego. 

 

Andrzej Pyzik - radny 

poprosił, aby poprzedni p. wójt podzielił się informacją na temat współpracy z toruńskimi 

wodociągami odnośnie planów rozbudowy kanalizacji. Ułatwiłoby to pracę obecnemu 

wójtowi. 

 

Tadeusz Smarz – radny powiatu toruńskiego 

stwierdził, że niezręcznie jest mu wypowiadać się w tej sprawie. Równie dobrze w tym 

temacie jest zorientowany p. kierownik referatu rolnictwa. 

 

Małgorzata Kutnik - przewodnicząca Rady Gminy 

o godz. 16.00 zamknęła obrady V sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

        Przewodnicząca Rady Gminy 

               Małgorzata Kutnik 

Protokołowała: 

Grażyna Krystosiak 

 


